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Uznesenia Obecného zastupiteľstva:

Oznamy

Dňa 25.3. 2012 Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
•	 	Dodatok	č.	2	k	Všeobecne	záväznému	nariadeniu	obce	Sučany	č.	5/2008	

o	výške	príspevku	za	pobyt	dieťaťa	v	materskej	škole	.
•	 Rokovací	poriadok	obecného	zastupiteľstva	v	Sučanoch
•	 Rokovací	poriadok	komisií	obecného	zastupiteľstva	v	Sučanoch
•	 	Zmenu	 a	 doplnenie	 smernice	 „	 Zásady	 odmeňovania	 poslancov	 OcZ	

v	Sučanoch“
	 	a)zmenu	nájomcu	obecného	bytu	z	nájomníčky	p.	Anny	Rácovej	na	Agátu	

Cickovú	na	ul.	29.augusta	74/101
	 	b)	Predĺženie	nájomných	zmlúv	na	obecné	byty:
	 	29.	augusta	74/101	pre		Agátu	Cickovú	do	31.	12.	2012
	 	Tehelná	7	pre	Ľubomíra	Gallu	do	30.	9.	2012
•	 Zásady	poskytovania	finančnej	podpory	pre	narodené	dieťa
•	 	V	zmysle	ods.	4	§	4	zákona	253/1994	Z.z.	v	znení	neskorších	noviel	plat	

starostovi	 obce	 Sučany	 vo	 výške	 2,33-násobku	 z	 priemernej	mesačnej	
mzdy	t.j.	1	832	€.

•	 	Odpredaj	pozemku	č.	KN	C	2100/176	o	výmere	22	m2	zapísaného	na	LV	
č.	1881	k.ú.	Sučany	na	garáž	pre	Ing.	Piroh	Milan	s	manželkou	Monikou	
Pirohovou

•	 	Zníženie	 miestneho	 poplatku	 za	 komunálne	 odpady	 pre	 podnikateľov	
z	dôvodu	tvorby	minimálneho	odpadu	pri	svojej	podnikateľskej	činnosti	
na	dennú	sadzbu	poplatku	pre	 týchto	žiadateľov	namiesto	pôvodných	
0,039	eura	len	0,02	eura	t.j.	ročný	poplatok	7,32	eura.

•	 	Prijatie	úveru	zo	Slovenskej	záručnej	a	rozvojovej	banky,	a.s.	na	realizáciu	
projektu	 „Rekonštrukcia	 ZŠ	 spojená	 so	 zlepšením	 energetickej	 hospo-
dárnosti	budovy	a	modernizáciou	interiéru“	spočívajúce	v	prácach	navi-
ac	v	 rámci	neoprávnených	výdavkov	a	na	financovanie	5%	spoluúčasti	
obce	 na	 oprávnených	 výdavkov	 celkom	 vo	 výške	 74.178	 EUR	 vrátane	
zabezpečenia	úveru	bianko	zmenkou	na	dobu	10	rokov	všetko	v	súlade	
s	ponukou	produktov	na	financovanie	projektov	v	rámci	Regionálneho		
operačného	programu	predloženého	Slovenskou	záručnou	a	rozvojovou	
bankou	dňa	19.	3.	2012

Dňa 17.4.2012 obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
•	 	v	zmysle	§9	ods.	8	zák.	č.	138/1991	Zb.	O	majetku	obcí	v	súlade	s	§7a	

zák.	č.	669/2007	Z.z.	O	jednorazových	mimoriadnych	opatreniach	v	prí-
prave	niektorých	stavieb	diaľnic	a	ciest	pre	motorové	vozidlá	a	o	doplne-
ní	zákona	NR	SR	č.	162/1995	Z.z.	O	katastri	nehnuteľností	predaj	pozem-

kov	obce	Sučany	Národnej	diaľničnej	spoločnosti	a.s.	Sídlo	Mlynské	Nivy	
45,	821	09	Bratislava	pozemky	v	k.ú.	Sučany.

•	 	prijatie	preklenovacieho	úveru	zo	Slovenskej	záručnej	a	rozvojovej	banky,	
a.s.	na	realizáciu	projektu	„Rekonštrukcia	ZŠ	spojená	so	zlepšením	ener-
getickej	hospodárnosti	budovy	a	modernizáciou	interiéru“	financované-
ho	z	nenávratného	finančného	príspevku	z	fondov	EÚ	prostredníctvom	
Ministerstva	pôdohospodárstva	a	rozvoja	vidieka	SR	formou	refundácie	
vo	 výške	 546.596,34	 €	 na	 1	 rok,	 vrátane	 zabezpečenia	 úveru	 bianko	
zmenkou	 v	 súlade	 s	 ponukou	 produktov	 na	 financovanie	 projektov	
v	 rámci	Regionálneho	operačného	programu	predloženého	Slovenskou	
záručnou	a	rozvojovou	bankou	dňa	19.	3.	2012.

•	 	prijatie	úveru	zo	Slovenskej	záručnej	a	rozvojovej	banky,	a.s.	na	realizáciu	
projektu	pod	názvom	„Prístavba,	nadstavba	a	stavebné	úpravy	objektov	
Obecného	hasičského	zboru	Sučany“	spočívajúce	v	prácach	v	rámci	neo-
právnených	výdavkov	a	na	financovanie	5%	spoluúčasti	obce	na	opráv-
nených	 výdavkov	 celkom	 vo	 výške	 120.203,-	 €,	 vrátane	 zabezpečenia	
úveru	bianko	zmenkou	v	súlade	s	ponukou	produktov	na	financovanie	
projektov	v	rámci	Regionálneho	operačného	programu	predloženého	Slo-
venskou	záručnou	a	rozvojovou	bankou	dňa	19.3.2012

•	 	predložený	zámer	spoločnosti	Váhostav	SK	a.s.	Žilina	v	zastúpení	spoloč-
nosti	Progeonet	s.r.o	Martin	o	využití	ložísk	štrkopieskov

•	 	možnosť	uzavretia	manželstva	na	ktoromkoľvek	vhodnom	mieste	v	katast-
rálnom	území	obce	Sučany	snúbencom,	ktorí	o	to	matričný	úrad	požiadajú	
za	podmienky	úhrady	nákladov	spojených	s	výkonom	sobášneho	obradu	
mimo	sobášnej	miestnosti	vo	výške	34	€	v	hotovosti	pri	podávaní	žiadosti	
o	uzavretie	manželstva	spolu	so	stanoveným	správnym	poplatkom	66	€,	
pričom	od	poplatku	sú	oslobodení	snúbenci	v	prípade,	že	sobášny	obrad	
sa	vykoná	v	ich	byte	alebo	na	inom	určenom	mieste,	pokiaľ	jeden	z	nich	
je	pripútaný	na	lôžko,	alebo	sa	z	vážnych	zdravotných	dôvodov	nemôže	
dostaviť	do	určenej	sobášnej	siene.

•	 	uzavretie	zmluvy	o	budúcej	zmluve	o	zriadení	vecného	bremena	spočí-
vajúceho	v	povinnosti	vlastníka	pozemku	C-KN	č.	2966/82	k.ú.	Sučany	
strpieť	uloženie,	užívanie	a	prístup	za	účelom	vykonania	údržby	a	opráv	
po	celú	dobu	životnosti	potrubia	splaškovej	kanalizácie	v	prospech	MAR	
SK,	s.r.o.	Hlavná	1940,	038	52	Sučany,	IČO	36	428	094

Poznámka	redakcie:	Plné	znenia	Uznesení	OcZ	rovnako	ako	zápisnice
zo	zasadnutí	OcZ	sú	prístupné	na	www.sucany.sk v	časti	Samospráva.

Športový areál pri VE Sučany
Verejnosti	 sprístupnený	 po	 dohode	 s	 poverenou	
osobou:	Bohuš	Matis,	Pionierska,	038	52	Sučany
mobil:	0948	210	858
e	–	mail:	matis.bohus@gmail.com
Vladimír	Vrabec,	kpt.	Nálepku	1036	/	20,	038	52	
Sučany,	mobil:	0903	186	909
e	–	mail:	vladimirvrabec71@azet.sk
Športový areál Podhradská cesta
Otvorený	pre	 verejnosť	 denne	od	09.00	hod.	 do	
19.00	hod.		–		Kurt	č.	2
Kľúče	na	sekretariáte	OcÚ	Sučany
tel:	043/424	10	10	
Turan	Ľubomír,	0905/202	737
Kubala	Ľubomír,	0917/120868

Multifunkčné ihrisko 
DHZ	Sučany:	043/424	10	22,	0903/555	159

DNI MILANA HODŽU 2012
19. júna – 2012: utorok
10:00:	 Hodžov novinový článok:	 Vyhodnotenie	
súťaže	a	udelenie	cien	o	10:00	hod	v	Pálfyho	let-
nom	paláci	na	Zámockej	ulici	v	Bratislave	

21. júna – 2012: štvrtok
9:00	 –	 18:00:	 Vedecká konferencia	 s	 medziná-
rodnou	účasťou	Dr.	Ivana	Dérera	(politik,	právnik	
a	publicista),	ktorá	bude	prebiehať	v	Konferenčnej	
sále	Slovenskej	národnej	knižnice,
10:30:		Hodžova esej:	vyhodnotenie	súťaže	–	pre	

študentov	 stredných	 škôl	 v	 Sučanoch	 v	 priesto-
roch	gymnázia	

22.júna  –  2012: piatok
Stretnutie seniorov Turca
10:00:	 Vystúpenie	 speváckych	 súborov	 ZO	 JDS	
Regiónu	Turca

23. júna 2012: sobota
Sučianske slávnosti Dní Milana Hodžu

24. júna 2012 nedeľa
Služby božie
09:45	 Slávnostné	 služby	 Božie	 (Evanjelický	 a.v.	
Kostol)
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Opustili nás

Petrášková	Margita	 01.01.2012	 79	rokov
Machajdíková	Božena	 01.01.2012	 89	rokov
Oravcová	Margita	 04.01.2012	 81	rokov
Facuna	Jozef	 12.01.2012	 81	rokov
Brveníková	Emília	 21.01.2012	 87	rokov
Hanzel	Vojtech	 22.01.2012	 78	rokov
Ferneza	Karol	 26.01.2012	 69	rokov
Molnár	Štefan,	Ing.	 29.01.2012	 64	rokov
Frolo	Vladimír	 02.02.2012	 54	rokov
Gregor	Jozef	 08.02.2012	 74	rokov
Olbertová	Miroslava	 14.02.2012	 37	rokov
Huličiarová	Jozefína	 17.02.2012	 87	rokov
Kúdelka	Dušan	 25.02.2012	 79	rokov
Richterová	Viera	 16.03.2012	 60	rokov
Parížek	Ján	 17.03.2012	 45	rokov
Móric	Rastislav	 27.03.2012	 79	rokov
Ondrejčík	Anton	 06.04.2012	 87	rokov
Vallová	Terézia	 08.04.2012	 85	rokov
Haruštiaková	Viola	 12.04.2012	 78	rokov
Koyšová	Marta	 19.04.2012	 61	rokov
Móric	Ľubomír	 03.05.2012	 61	rokov
Zachar	Miroslav	 05.05.2012	 75	rokov
Huličiar	Ivan	 06.05.2012	 43	rokov
Milec	Alfréd	 11.05.2012	 71	rokov

Privítali sme

Ondruš	Filip	 12.	1.	2012
Nahálková	Romana	 20.	1.	2012
Jarabáková	Mária	 17.	2.	2012
Puška	Damián	 	3.	3.	2012
Vaňko	Miroslav	 07.	3.	2012
Nagyová	Viktória	 11.	3.	2012
Bellová	Timea	 15.	3.	2012
Jelšovský	Milan	 25.	3.	2012
Volnová	Vivien	 30.	3.	2012
Kuchťák	Tomáš	 	5.	4.	2012
Cicková	Kristína	 08.	4.	2012
Kulichová	Nina	 09.	4.	2012
Bella	Tomáš	 10.	4.	2012
Móczová	Vivien	 13.	4.	2012
Nahálková	Miriam	 18.	4.	2012
Kroščenová	Rebeka	 22.	4.	2012
Kaich	Andrej	 23.	4.	2012
Masnicová	Alžbeta	 12.	5.	2012
Kottek	Ján	 13.	5.	2012
Comba	Tobias	 17.	5.	2012

Stavania mája

30.	 apríla	 sa	 na	 Námestí	
SNP	 uskutočnilo	 tradičné	
stavanie	 mája.	 V	 rámci	 pro-
gramu	 vystúpil	 Klub	 vese-
lých	 dôchodcov,	 Folklórna	
skupina	z	Podhradia,	deti	zo	
škôlky	 či	 Lucka	 Vojteková,	
uskutočnilo	 sa	 aj	 hromadné	
cvičenie	 zumby	 a	 nakoniec	
Májová	veselica,	ktorou	spre-
vádzal	DJ	Miro.

Oslobodenie

13.	apríla	sme	si	pripomenuli	67.	výročie	oslobodenia	Sučian.	Pietna	
spomienka	 s	 kladením	 vencov	 sa	 konala	 pri	 pamätníku	na	Námestí	
SNP.	 S	 básňou	 vystúpili	 Veronika	 Ďaďová	 a	 Katka	 Maťašová,	 Jedno-
ta	dôchodcov	zaspievala	a	vypočuli	sme	si	príhovory	zástupcu	SZPB	
Sučany	a	starostu	obce.	
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Divadlo pre najmenších
Obecný	 úrad	 zorganizoval	 v	 spolupráci	 s	 mater-
skou	školou	a	základnou	školou	divadelné	predsta-
venie.	Deti	mali	z	predstavenia	Divadla	Žabí	princ	
z	Bratislavy	veľkú	radosť.

Majstrovstvá školy  
v atletickom štvorboji
V	prvú	májovú	stredu	sa	na	školskom	ihrisku	zišli	
žiaci	3.	a	4.	ročníka,	ktorí	sa	odvážne	popasovali	
so	štyrmi	atletickými	disciplínami.	17	žiakov	našlo	
odvahu	na	zvládnutie	behu	na	50	m	a	600	m,	na	
skok	do	diaľky	a	na	hod	kriketovou	loptičkou.	Majs-
trovstvá	školy	v	atletickom	štvorboji	boli	zároveň	
nominačným	pretekom	na	okresné	majstrovstvá,	
ktoré	sa	29.	mája	2012	uskutočnia	v	Turanoch.
Tu	sú	výsledky	najúspešnejších	žiakov:

1.	miesto:	Michal	Magál,	Mária	Pirohová
2.	miesto:	Marcel	Kroščen,	Nikola	Ďubašáková
3.	miesto:	Patrik	Zachar,	Vanesa	Ondrejkovičová
Najlepší	výsledok	medzi	chlapcami	dosiahol	Mar-
cel	 Kroščen	 v	 hode	 kriketovou	 loptičkou	 výko-
nom	36,15	m	a	medzi	dievčatami	Mária	Pirohová	
v	behu	na	600m	dosiahla	čas	2:41,3	 ,	ktorý	bol	
dokonca	lepší	ako	u	chlapcov.	Pochvalu	a	poďako-
vanie	si	zaslúži	žiačka	3.	ročníka	Natália	Katráková	
a	žiak	7.	ročníka	Martin	Janík	,	ktorí	pomohli	na	
pretekoch	ako	rozhodcovia.

Mgr.	Mária	Slouková

Deň narcisov
Pred	 16	 rokmi	 odštartovala	 Liga	 proti	 rakovine	
unikátny	 projekt	 Dňa	 narcisov.	 Počas	 rokov	 sa	
vypracoval	vďaka	dôvere	ľudí	a	skvelej	organizácii	
LPR	v	najväčšiu	verejnoprospešnú	finančnú	zbier-
ku	na	Slovensku.
Aj	naša	 škola	 je	už	niekoľko	 rokov	 súčasťou	 stá-
le	 narastajúcej	 „rodiny“	 spoluorganizátorov	 Dňa	
narcisov.	 Preto	 v	piatok	13.	 apríla	 žiaci	9.	 roční-
ka	 spolu	 s	 pedagógmi	 oslovovali	 nielen	 žiakov	
a	zamestnancov	školy,	ale	aj	občanov	Sučian,	Tur-
čianskej	Štiavničky	a	Podhradia.	Ako	dobrovoľníci	
verejnej	zbierky	im	pripínali	kvet	narcisu	–	symbol	

jari	 a	 nádeje,	 vyjadrujúci	 spolupatričnosť	 s	 cho-
rými	 a	 podporu	 preventívnych	 a	 informačných	
projektov	Ligy	proti	rakovine.	Vďaka	ich	dobrovoľ-
ným	príspevkom	sa	nám	podarilo	do	celosloven-
skej	 zbierky	 prispieť	 rekordnou	 sumou	 1275,81	
€.	Ďakujeme	všetkým,	ktorí	sa	do	tohto	projektu	
zapojili	a	pomohli	tak	dobrej	veci.

Mgr.	Mária	Pokrievková

Nováčikovia v Amsterdame
CVČ	ABC	organizovalo	v	tomto	školskom	roku	už	
3.	ročník	vedomostnej	súťaže	Žijeme	v	EÚ	pre	žia-
kov	8.	a	9.	ročníka	základných	škôl	regiónu	Turiec.
Zapojili	sme	sa	do	nej	aj	my	–	žiaci	základnej	školy	
v	Sučanoch.	Súťažné	družstvo	tvorili:	Andrej	Čer-
nek	(8.A),	Evka	Mäčková	(8.A),	Miro	Beláčik	(8.A),	
Radka	 Šatanová	 (9.B),	 Terezka	 Kozáková	 (9.B)	
a	Ivka	Sušienková	(9.B).	Na	tejto	súťaži	sme	repre-
zentovali	školu	prvýkrát	a	hneď	sa	nám	podarilo	
obsadiť	 1.	miesto.	Za	odmenu	 sme	počas	 veľko-
nočných	prázdnin	absolvovali	viacdňový	poznáva-
cí	zájazd	do	Amsterdamu.	Samotná	súťaž	pozostá-
vala	z	3	kôl.	1.	kolo:	bolo	zamerané	na	základné	
informácie	 o	 EÚ,	 Poľsku,	 Česku,	 Maďarsku	 –	 ich	
historické	 a	 kultúrne	 pamiatky,	 zvyky	 a	 tradície,	
prírodné	zaujímavosti,	slávne	osobnosti	a	športové	
úspechy.	Našou	úlohou	ako	aj	ostatných	družstiev	
bolo	správne	odpovedať	na	zvolené	otázky	rôznej	
bodovej	hodnoty	podľa	stupňa	obtiažnosti.	Druhá	
časť	súťažného	kola	bola	zameraná	na	šikovnosť,	
zručnosť,	 tvorivosť,	 logické	 myslenie	 a	 tímového	
ducha	 súťažného	 kolektívu.	 Po	 prvom	 kole	 naše	
družstvo	obsadilo	3.	miesto.
2.	kolo	malo	korešpondenčnú	formu.	Na	základe	
doručeného	zadania	sme	tvorili	billboard,	ktorý	by	
mal	byť	umiestnený	v	škole	niektorej	z	krajín	EÚ	
a	jeho	úlohou	bolo	pozvať	a	prilákať	žiakov	tejto	
školy	na	študijný	pobyt	u	nás	.	V	tomto	kole	naše	

družstvo	získalo	najviac	bodov,	a	to	nás	posunu-
lo	ešte	bližšie	k	víťazstvu,	na	druhé	miesto.	Preto	
sme	sa	veľmi	usilovne	začali	pripravovať	na	tretie	
kolo.
3.	 kolo:	 „Cestujeme	po	vybraných	krajinách	EÚ	 -	
Francúzsko,	 Nemecko,	 Taliansko-	 bolo	 zamerané	
na	 historické,	 kultúrne	 pamiatky,	 zvyky,	 tradície,	

prírodné	zaujímavosti,	slávne	osobnosti	a	športo-
vé	úspechy	a	platili	tu	pravidlá	prvého	kola.
Napriek	počiatočným	neúspechom	v	treťom	kole	
sme	 nakoniec	 zmobilizovali	 všetky	 svoje	 sily	
a	podarilo	sa	nám	vyhrať.	Mali	sme	však	veľmi	sil-
ných	súperov	zo	Základnej	školy	v	Mošovciach	(2.	
miesto),	Základnej	školy	v	Slovenskom	Právne	(3.	
miesto)	 ako	aj	 ostatných	prihlásených	 škôl.	 Sme	
šťastní,	 že	vďaka	svojim	vedomostiam	sme	zažili	
zaujímavý	pobyt	v	Amsterdame.

Žiaci	ZŠ	v	Sučanoch	s	pani	učiteľkou		
Mgr.	Ivanou	Remeňovou

Moricove Sučany
Rok ubehol ako voda a naša škola 3. mája opäť 
ožila neznámymi tvárami. Prečo?
V	priestoroch	školy	sa	konal	už	8.	ročník	okresného	
kola	súťaže	v	umeleckom	prednese	poézie	a	prózy	
s	 tematikou	 prírody.	 Súťaž	 je	 pomenovaná	 podľa	
nášho	rodáka	Ruda	Morica.	Zúčastnilo	sa	jej	43	reci-
tátorov	z	10	škôl	okresu.	Pani	učiteľky	a	recitátorov	
privítala	v	pamätnej	izbe	E.	Lazišťana	Mgr.	Jarmila	
Hanáková.	 Po	 jej	 úvodných	 slovách,	 týkajúcich	 sa	
spomienky	na	našich	dvoch	rodákov,	sa	súťažilo	v	3	
kategóriách.	Porotu	tvorili	pani	učiteľky	z	 jednotli-
vých	škôl.	Všetky	skonštatovali,	že	práca	poroty	bola	
veľmi	ťažká,	pretože	výkony	recitátorov	boli	na	vyso-
kej	úrovni.	Pre	všetkých	prítomných	bolo	pripravené	
občerstvenie	a	pre	víťazov	diplomy	a	krásne	knihy.	
Víťazom	 blahoželáme	 a	 už	 teraz	 sa	 všetci	 tešíme	
na	ďalšie	stretnutie	sviatku	slova	na	ZŠ	Slovenské-
ho	 národného	 povstania	 v	 Sučanoch.	 Najviac	 nás	
potešilo	konštatovanie	pedagógov,	že	sa	k	nám	vždy	
veľmi	tešia,	pretože	ich	vždy	milo	privítame	a	cítia	sa	
u	nás	príjemne	nielen	oni,	ale	aj	ich	žiaci.

Mgr.	Jarmila	Hanáková

Projekt Euroscola
Po	povinnej	ročnej	prestávke	sa	v	školskom	roku	
2011/2012	študenti	Bilingválneho	gymnázia	Mila-
na	 Hodžu	 v	 Sučanoch	 po	 druhý	 krát	 zúčastnili	
celoeurópskeho	 projektu	 Euroscola.	 S	 úmyslom	
umiestniť	 sa	 medzi	 najlepšími	 školami	 z	 celého	
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Slovenska	 a	 zúčastniť	 sa	 poznávacej	 exkurzie	
do	Európskeho	parlamentu	24	žiakov	už	od	sep-
tembra	2011	usilovne	pracovalo	na	realizácii	kom-
plexného	projektu	zahŕňajúceho	besedy	s	politik-
mi,	 písanie	 esejí,	 verejné	 debaty	 a	 dotazníky,	 či	
návštevu	materských	 škôl	 a	domova	dôchodcov.	
Takýmto	spôsobom	sa	snažili	o	zvýšenie	povedo-
mia	 širokej	 verejnosti	 o	Európskej	únii	 a	 o	napl-
nenie	 posolstva	 európskeho	 roku	 2012,	 ktorým	
je	 medzigeneračná	 solidarita	 a	 aktívne	 starnu-
tie.	 Vďaka	 celistvosti	 a	 komplexnosti	 projektu	
sa	 našim	 študentom	 nie	 len	 poradilo	 dostať	 sa	
medzi	osem	víťazných	škôl,	ale	dokonca	vylepšiť	
skóre	spred	dvoch	rokov	a	umiestniť	sa	so	ziskom	
plného	 počtu	 bodov	 na	 prvom	 mieste	 v	 rámci	
Slovenska.	V	pondelok	19.	marca	sme	tak	mohli	
vyraziť	na	exkurziu	do	Európy.	Po	krátkej	prehlia-
dke	Mníchova	sme	sa	celý	deň	kochali	nádherou	
alsaského	 Štrasburgu,	 jeho	 majestátnej	 katedrá-
ly	Notre	 Dame	 či	malebnej	 štvrte	 Petite	 France.	
Počas	 dňa	 stráveného	 v	 Európskom	 parlamente	

sme	stihli	nadviazať	vzťahy	so	zahraničnými	štu-
dentmi,	vyskúšali	sme	si	hlasovanie	na	miestach	
poslancov,	a	mali	sme	možnosť	zasadať	v	 rozlič-
ných	modelových	výboroch,	kde	sme	hľadali	rieše-
nia	na	otázky	budúceho	smerovania	EÚ,	migrácie	
a	 zahraničnej	 politiky,	 občianskeho	 aktivizmu	 či	
obnoviteľných	zdrojov	energie.	
Po	 úžasnom	 dni	 v	 parlamente	 sme	 si	 ešte	 pre-
zreli	 dych	 vyrážajúci	 Luxemburg,	 večerný	 Bru-
sel,	a	výlet	sme	zakončili	prehliadkou	Kolína	nad	
Mohanom.	
Projekt	 Euroscola	 bol	 určite	 pre	 všetkých	 jeho	
účastníkov	výbornou	skúsenosťou.	Poklona	patrí	
predovšetkým	 Martine	 Krivošovej	 a	 Jarovi	 Leit-
mannovi,	bez	ktorých	by	sa	projekt	a	exkurzia	do	
parlamentu	 nemohli	 uskutočniť.	 Ostáva	 nám	 už	
len	dúfať,	že	o	dva	roky	sa	nezabudnuteľnej	cesty	
do	Štrasburgu	zúčastníme	opäť.

študenti	Bilingválneho	gymnázia		
Milana	Hodžu	v	Sučanoch

Spevácky úspech 
Slávik Slovenska 2012
Po	 roku	 sa	 naše	 známe	 speváčky	 opäť	 pripravo-
vali	na	súťaž	v	speve	ľudových	piesní.	A	opäť	boli	
úspešné.	O	kom	je	reč?	No	predsa	o	Klaudii	Goli-
erovej,	 ktorá	 sa	už	po	 tretíkrát	umiestnila	na	1.	
mieste	v	tretej	kategórii	a	Kristínke	Sušienkovej,	
ktorá	sa	umiestnila	na	krásnom	2.	mieste	v	druhej	
kategórii.	Okresné	kolo	súťaže	sa	konalo	tradične	
v	priestoroch	ZUŠ	Martin.	Každý	súťažiaci	musel	
zaspievať	dve	piesne,	pričom	jedna	bola	povinná	
zo	spevníčka	a	druhá	ľubovoľná.	Aj	napriek	tomu,	
že	 súťažiacich	 ubúda	 (všetkých	 bolo	 14),	 veľmi	
nás	teší	úspech	našich	speváčok.	
Srdečne	 im	blahoželáme	 a	dúfame,	 že	 sa	 spevu	
budú	venovať	aj	naďalej.

Mgr.	Jarmila	Hanáková

V.  Sučiansky ples
sa konal  25.februára 

Ples zahájil o 19:30 p. Andrej Vandlík a zábava mohla začať. Hostí bavila tanečná skupina TK 
TÍM Martin so spoločenskými a modernými tancami, tanečná skupina ALFA, vystúpila tiež Lucka 
Vojteková, Monika a Klaudia Golierove a Sučianka. Po polnoci bola vyžrebovaná tombola. Zabaviť 
sa prišlo až 172 ľudí.       
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MEZOKAIN
1. Povedz mi v skratke o kapele.....
Názov	 kapely	 je	 Mezokain.	 Na	 bicie	 hrá	 Korček	
Ján,	 ktorý	 je	 pôvodom	 zo	 Štiavničky,	 teraz	 býva	
v	 Martine;	 magister	 Mičko	 Peter	 –	 sólová	 gitara;	
basová	gitara	–	Marek	Kolada,	a	ja	(Peter	Kolštrom	
pozn.	red.)	-	vokál	a	doprovodná	gitara.	Hrávame	
aj	nejaké	cover	verzie,	ale	teraz	hlavne	heavy	trash	
metal,	taký	bude	aj	debutový	album.	
2. Ako ste vznikli?
Vznikli	sme,	na	jarmoku,	teraz	to	bude	piaty	rok.	
Tam	sme	sa	 zišli	 s	bubeníkom	Janom	Korčekom	
a	založili	 sme	kapelu,	potom	sme	hľadali	gitaris-
tu	 až	 sme	 našli	 magistra.	 Ja	 som	 najprv	 hrával	
s	 Ľubom	Kubalom	a	Janom	Skrisom	taký	 rocko-
vý	 blues,	 potom	 som	 spravil	 Mezokain,	 pretože	
som	potreboval	pritvrdiť.	Ako	kapela	sme	začínali	
s	Judas	Priest,	 Iron	Maiden	a	pod,..v	 tom	duchu	
bol	aj	náš	prvý	väčší	koncert,	ktorý	sme	mali	na	
Kvapke	krvi	na	námestí	v	Martine.	
3. Z čoho vznikol názov kapely?
Z	mezokainových	tabletiek,	ktoré	užívam	na	chr-
bát.	Tak	nám	raz	napadlo,	že	by	to	mohol	byť	dob-
rý	názov.	
4. Ako si sa ty osobne dostal k hudbe a špeciál-
ne k metalu?
Odmalička,	 cez	 otca,	 cez	 strýka	 -	 ten	 ma	 dostal	

k	heavy	metalu.	Prvé,	čo	mi	nahral,	to	bol	metal	
do	kazeťáka,	mal	som	asi	7	rokov	a	potom	mi	otec	
kúpil	gitaru.	A	rovno	som	počúval	metal	od	začiat-
ku,	tak	mi	to	tak	utkvelo	v	pamäti	od	malička.	Aj	
ostatní	sa	od	mala	od	rodičov	dostali	k	hudbe.	
5. Čo iné počúvaš? 
Kelly	family,	country,	blues
6. Máte nejaké rituály alebo hlasové cvičenia?
Nieeeee.....pivo	akurát,	inak	nič.
7. Kde skúšate? To musí byť aj celkom hlučné ..
Zatiaľ	na	ubytovni	na	Prefe,	kde	hrával	aj	Orientál.	
Nevieme,	ale	ako	to	bude	do	budúcna,	takže	sa	aj	
pozeráme	po	novom	priestore.	
8. Kde všade hrávate?
Po	kluboch	hlavne	v	Martine	a	okolí.	Tam	najmä	
s	tými	cover	verziami,	teraz,	keď	chystáme	vydávať	
to	 debutové	 CD,	 už	 chodíme	 aj	 po	 väčších	 akci-
ách	 ako	napríklad	do	Turzovky,	Dolného	Kubína,	
Kremnice,	 Žiliny.	 Cez	 leto	 ideme	 hrať	 na	 festival	
do	Gelnice.	
9. Čo ty a Sučany? Aký máš vzťah k sučanom?
Dobrý	 ...aj	 keď	 traja	 z	 nás	 sú	 z	 Martina,	 ja	 vša-
de	vravím,	že	sme	sučianska	kapela.	Skúšame	tu,	
hrávame	pre	Sučany	a	v	Sučanoch	vždy,	keď	nás	
zavolajú.	
10. Ako sa Vám hralo na Mini RockFeste?
Výborne,	bol	som	prekvapený,	že	toľko	 ľudí	star-
ších	prišlo,	ale	málo	mladých.	

11. Aké máte plány do budúcnosti?
Hlavne	chceme	nahrať	to	CD,	aby	sme	s	ním	mohli	
obchádzať	 festivaly.	Na	 rok	by	sme	chceli	všetky	
amatérske	festivaly	obehať	s	ním.	Okrem	toho	sa	
pripravuje	stránka	kapely	www.mezokain.sk.

12. Najbližšie vás môžeme vidieť kde?
7.	júla	v	Turzovke	na	Motozraze	a	v	Turanoch	na	
Final	Rock	feste.	
13. Máš nejakú perličku zo zákulisia?
Countristi	 nás	 volajú	 deratizéri	 –	 že	 chodíme	
vyháňať	potkany.	

Zľava:	Peter	Kolštrom,	Ján	Korček,	Michal	Banert,	
Peter	Mičko

Predstavujeme

MINI ROCKFEST

24. marca sa v Robotníckom 
kultúrnom dome uskutočnil 
MiniRockFest, na ktorom vystú-
pili kapely Spirit band, Pamper 
band, a  Mezokain. Najviac zau-
jala práve posledná vystupujúca 
kapela Mezokain, ktorú priblíži-
me v nasledujúcom rozhovore 
so zakladajúcim členom kapely 
Petrom Kolštromom. 
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Nemyslíte si? Hovoríte, že to nie je také hrozné. 
Možno by stačil odstup a zistili by ste, že v našej 
krajine kraľuje odpad v akejkoľvek podobe. Veľké 
skládky, nelegálne skládky, odpad popri cestách 
a chodníkoch.... S odpadom v našej krajine je to 
ako so zápachom v izbe. Ak ste vnútri po istom 
čase prestanete vnímať ten puch, zvyknete si 
naň. Ale keď do miestnosti vojdete, ihneď cíti-
te, že treba otvoriť okná a vyvetrať. Zahraničný 
turista síce povie, že Slovensko je krásna kraji-
na, ale nevieme si ju vážiť. Špatíme ju tým, čím 
by sme nemuseli. Naša minorita to vyhodí pred 
dom a majorita za dedinu. To je estetická stránka 
odpadu. Tá druhá a oveľa závažnejšia: čo odo-
vzdáme nasledujúcim generáciám. Teda aj našim 
deťom. Mnoho ľudí je ľahostajných, hovoria si, že 
keď sused netriedi, načo by som aj ja. Čo ja jediný 
sám... A najviac je práve takých. 

Tak čo teda s odpadom?
V	prvom	rade	ho	treba	roztriediť	doma:
Papier tvorí	cca.	20%	odpadu.	U	nás	v	Sučanoch	
môžete	 papier	 odovzdať	 dvakrát	 do	 roka.	 Chodí	
preň	nákladné	vozidlo	Brantneru,	ktoré	ho	zbiera	
na	určitých	miestach.	Taktiež	je	možné	nazbieraný	
papier	odpredať	v	priestoroch	bývalých	uhoľných	
skladov	pri	železničnej	stanici,	alebo	ho	môžu	deti	
odovzdať	v	rámci	zberu	papiera	v	škole. Sklo	tvorí	
cca.	 12%	 odpadu	 a	 plasty	 asi	 7%	 komunálneho	
odpadu	 a	 45%	 objemu	 domácich	 odpadov.	 Plas-
ty	nie	je	v	domácnostiach	z	hľadiska	spracovania	
nutné	umývať	ani	triediť,	ale	mali	by	sme	čo	naj-
viac	 zmenšiť	 ich	objem.	Z	PET	fliaš	nie	 je	nutné	
oddeľovať	etikety	a	a	uzávery	a	pod.	V	Sučanoch	
možno	sklo	a	plasty	vyhodiť	do	špecializovaných	
nádob	 na	 uliciach	 Kráľová,	 Fatranská,	 Hradiská,	
Partizánska,	 Podhradská	 cesta,	 Tehelná,	 Mierová,	
Osloboditeľov,	Fučíkova,	Jánošíkova,	29.	augusta,	
Komenského,	Okále,	pri	Obecnom	úrade,	Športo-
vom	dome,	železničnej	stanici	a	pri	tržnici.	Plasty	
je	tiež	možné	v	určený	termín	vyložiť	v	igelitovom	
vreci	pred	bránku.	Kovy	tvoria	4%	hmotnosti	v	cel-
kovom	 množstve	 komunálneho	 odpadu.	 Tetra-
pakové obaly	 tvoria	 menej	 ako	 1%	 a	 biologicky 
rozložiteľný odpad tvorí	 45%	hmotnosti	 v	 celko-
vom	množstve	komunálneho	odpadu.	Recyklácia	
biologicky	rozložiteľného	odpadu	spočíva	v	kom-
postovaní,	ktorého	výsledkom	je	vznik	prírodného	
hnojiva.	Využitie	je	možné	vo	veľkom	aj	v	malom	
–	 v	 poľnohospodárstve	 aj	 vo	 vlastnej	 záhradke.	
Paradoxom	je	(umocňuje	to	aj	veľký	podiel	biolo-
gicky	rozložiteľného	odpadu	na	celkovom	množst-
ve	odpadu),	že	tento	druh	odpadu,	ktorý	sa	roz-

loží	v	prírode	bez	negatívnych	dopadov	na	životné	
prostredie,	 skládkovaním	 s	 ostatnými	 zložkami	
KO	 negatívne	 vplýva	 na	 ostatné	 skládkované	
zložky	odpadu. Elektroodpad tvorí	menej	ako	1%	
hmotnosti	 v	 celkovom	 množstve	 komunálneho	
odpadu.	Elektronické	prístroje	sú	zmesou	stoviek	
materiálov,	z	ktorých	mnohé	obsahujú	ťažké	kovy	
a	tiež	nebezpečné	chemikálie.	Tieto	prístroje	sa	pri	
spracovaní	 rozoberajú	na	 jednotlivé	 súčasti	a	 tie	
sa	následne	recyklujú	alebo	znovupoužívajú.	Alebo	
ak	 kupujete	 nový	 spotrebič	 či	 príslušenstvo	 pre-
dajca	odoberie	tie,	ktoré	už	doslúžili.	Bez	ohľadu	

na	 to,	kde	ste	 ich	kúpili	 a	o	akú	značku	 ide.	To,	
že	 odber	 starej	 elektroniky	 je	 bezplatný,	 by	 vás	
nemalo	prekvapiť.	V	cene	každého	nového	svetel-
ného	zdroja,	či	akejkoľvek	elektroniky	je	započíta-
ný	 poplatok	 za	 recykláciu.	 Textil	 tvorí	 4%	 hmot-
nosti	v	celkovom	množstve	komunálneho	odpadu.	
Ak	veci	 sú	nie	príliš	obnosené	a	vám	 je	 ľúto	 ich	
vyhodiť,	možno	ich	vložiť	do	zberných	nádob,	kto-
ré	sa	nachádzajú	na	našom	zbernom	dvore.	Tieto	
nádoby	sú	určené	na	zber	čistého	ošatenia,	texti-
lu,	obuvi	a	hračiek	a	zabezpečené	proti	spätnému	
výberu.	Vyprázdňované	budú	dvakrát	do	mesiaca	
a	 ich	 obsah	 bude	 použitý	 pre	 pomoc	 sociálne	
slabým	 rodinám	 v	 iných	 krajinách.	 Nebezpečný 
odpad	 tvorí	1%	hmotnosti	 v	 celkovom	množstve	
komunálneho	odpadu.	Na	nebezpečný	odpad	by	
vás	vždy	mal	upozorniť	vystúpený	symbol	X	uve-
dený	na	 obale.	Nepoužité	 lieky	možno	 odovzdať	
v	lekárni.
Vybité	batérie	možno	vhodiť	do	krabice	v	predajni	
Coop	Jednota.
Všetky	 uvedené	druhy	 odpadu	môžete	 odovzdať	
aj	v	našom	zbernom	dvore.	Tak	dúfam	(nielen	ja),	
že	Sučany	budú	vyzerať	prívetivejšie	a	nebudeme	
sa	stretávať	s	podobnými	obrazmi,	ako	sme	moh-
li	 vidieť	 pri	 čistení	 lesoparku	 pri	 príležitosti	 dňa	
Zeme.	

(V	článku	boli	použité	informácie	z:	http://www.
triedenieodpadu.sk,	http://domacnost.sme.sk/

c/5606869/kam-dat-odpady-z-domacnosti.html	
a	Kalendáru	spoločnosti	Brantner	Fatra	s.r.o.)

Mgr.	Alena	Matulová

Odpad,  
náš najväčší problém...



Slovenský zväz zdravotne 
postihnutých v Sučanoch 
hodnotil svoju činnosť za 
uplynulý rok 2011
Tak	ako	každý	rok,	 je	tu	opäť	čas	na	zhodnotenie	
činnosti	našej	organizácie	za	rok	2011.	Túto	činnosť	
sme	 zhodnotili	 na	 Výročnej	 členskej	 schôdzi	 11.	
marca	2012.
Na	úvod	boli	 privítaní	 členovia	Zväzu	 ako	 aj	 naši	
hostia.	Za	OV	SZZP	v	Martine	p.	Mgr.	Jaroslav	Šidlo,	
za	Obecný	úrad	p.	starosta	JUDr.	Jozef	Petráš,	CSc.,	

za	Jednotu	dôchodcov	p.	Števček	a	za	SZPB	p.	Jar-
mila	Matúšková.
Po	úvodnom	privítaní	bola	podaná	správa	o	činnos-
ti	ZO	SZZP,	ktorú	podala	predsedníčka	p.	Ľudmila	
Gejdošová.
Naša	 organizácia	 má	 187	 členov,	 je	 dobrovoľná	
a	 nezisková,	 ktorá	 sa	 skladá	 z	 členov	 zdravotne	
postihnutých.	 Radíme	 sa	 medzi	 najväčšiu	 organi-
záciu	v	okrese.	Náš	výbor	pracuje	v	počte	11	čle-
nov	 podľa	 zostaveného	 plánu	 práce,	 zabezpečuje	
a	rieši	úlohy	zväzu.	Naši	členovia	sa	aktívne	zapá-
jajú	a	zúčastňujú	akcií	poriadaných	obecným	úra-
dom,	ako	sú	„Oslobodenie	Sučian“,	„Hodžove	dni“	
a	„Oslavy	SNP“,	kde	zakupujeme	kyticu	pre	padlých	
hrdinov.
Začiatkom	roku	sa	naši	členovia	zúčastnili	operety	
v	B.	Bystrici	„Nabuko“,	odkiaľ	si	odniesli	veľmi	pekný	
zážitok.	 V	mesiaci	máji	 sme	 zabezpečili	 rekondič-
ný	 pobyt	 v	 Turčianskych	 Tepliciach,	 kde	 členovia	
načerpali	 nové	 sily	 v	 príjemnej	 spoločnosti,	 ale	
hlavne	 zlepšenia	 zdravotného	 stavu.	 Tento	 pobyt	
sme	 na	 základe	 požiadaviek	 členov	 zorganizovali	
aj	 v	 mesiaci	 septembri.	 V	 júni	 sme	 zorganizovali	
zájazd	do	poľského	Krakowa	za	účelom	spoznáva-
nia	 kultúrnych	 a	 historických	 pamiatok.	 Dvakrát	
sme	zabezpečili	nákupný	zájazd	do	poľskej	Jablon-
ky.	 V	 októbri	 sme	 zorganizovali	 zájazd	 do	 Bojníc	
a	Oravskej	Lesnej.
Rokovanie	našej	schôdze	obohatil	kultúrny	program	
spevákov	z	Turčianskej	Štiavničky.	Bola	prednesená	
báseň	 k	 MDŽ,	 kde	 každá	 žena	 bola	 obdarovaná	
kvietkom.
V	diskusii	vystúpili	naši	hostia,	ktorí	pozdravili	naše	
rokovanie	a	zaželali	dobrú	spoluprácu	hlavne	s	OcÚ,	
OR	SZZP,	Jednotou	dôchodcov	a	SZPB.
Je	potrebné	poďakovať	p.	starostovi	za	jeho	obsiah-
ly	diskusný	príspevok,	kde	prisľúbil	pomoc	Zväzu,	
hlavne	vo	finančnej	oblasti.
Záverom	 je	 potrebné	 poďakovať	 predsedníčke	 p.	

Gejdošovej	ako	aj	celému	výboru	za	prípravu	akcií	
v	roku	2011.	Našim	členom	ako	aj	hosťom	ďakujeme	
za	účasť	na	VČS	a	želáme	všetkým	pevné	zdravie.

Viera	Brveníková,	taj.	ZO	SZZP

Slovensko moje, otčina 
moja, krásna si ako ráj.
Na Tvojich holiach nádhery 
trónia, v údolí šumí ľúbezný 
háj...
Slovami	 tejto	 prekrásnej	 vlasteneckej	 piesne	 ,	
členovia	 speváckej	 skupiny	 ZO	 JDS	 v	 Sučanoch	
,SUČIANKA,	pozdravili	a	uctili	si	nehynúcu	pamiat-
ku	spoluzakladateľa	a	tvorcu	Slovenskej	štátnosti	
v	 I.	 Československej	 republike,	Milana	Rastislava	
Štefánika.	 Umocnili	 zážitok	 návštevy	 pamätníka	
v	 podvečer	 22.	 mája	 2012	 priamo	 na	 BRADLE.	
Toto	bolo	vyvrcholením,	ako	čerešnička	na	torte,	

dvojdňového	zájazdu	seniorov	zo	Sučian	a	Marti-
na	v	hlavnom	meste	Českej	republiky,	stovežatej	
Prahe.
Návštevou	 „Pivného	 festivalu“	 na	 výstavisku	
v	Holešoviciach	(niekdajšom	PKO	Júliusa	Fučíka)	
naša	 kultúrna,	 spoločenská	 a	 poznávacia	 misia,	
pondelkom	 v	 Prahe	 začala.	 Prvým	 prekvapením	
festivalu	boli	TOLIARE	 ako	 špecifické	platidlo	 za	
akúkoľvek	 útratu.	 Druhé	 prekvapenie	 sa	 dosta-
vilo	vo	 forme	„litrových“	pivných	pohárov.	Tretie	
prekvapenie	sme	pripravili	my,	keď	sme	v	dopro-
vode	harmoniky,	posilnení	zlatistým	mokom,	„obo-
hatili“	 kultúrny	 program	 slovenskými	 ľudovými	
pesničkami	až	do	22.hodiny.	Ubytovanie	a	raňaj-
ky	priamo	v	areále	ubytovne	zodpovedali	cene	za	
poskytnuté	 služby.	 Pekné	 utorkové	 ráno	 aj	 celé	
dopoludnie	 sme	 strávili	 prehliadkou	 Pražského	
hradu,	výmeny	stráží	na	hrade,	Karlovho	mosta,	
Staromestského	námestia	včítane	Orloja	a	samo-
zrejme	návštevou	Metra.	 Pre	 väčšinu	účastníkov	
to	boli	úplne	nové	poznatky	a	podľa	nich	aj	veľmi	

príjemné.	 Cestou	 nazad	 sme	 sa	 naobedovali	 vo	
Veľkej	Býteši	a	príjemne	naladení,	plní	očakávania,	
pokračovali	 smerom	k	Bradlu.	Rozlúčka	účastní-
kov	sa	niesla	v	duchu,	„kedy	bude	najbližší	zájazd	
?“	 Všetci	 sa	 tešíme,	 že	 to	 bude	 ešte	 tento	 rok,	
pravdepodobne	„ochutnávka	Tokajských	vín“.

Autor	:	Ján	Šteuček,	predseda	ZO	JDS	Sučany
Foto	:	Tibor	Pročka

1962 ORIENTAL 2012
Motto: Muzika je najkrajší dar, ktorý nám Boh 
dal.
Hudobná	skupina	Orientál	si	v	tomto	roku	pripo-
mína	50	výročie	svojho	vzniku.	Slávnostné	stret-
nutie	 spojené	 so	 zábavou	 sa	 uskutoční	 30.júna	
2012	v	Rob.	kult	.dome	v	Sučanoch.	Počas	svojho	
trvania	 toto	 hudobné	 teleso	 účinkuje	 na	 spolo-
čenských	podujatiach,	v	kultúrnych	programoch,	
zábavách,	plesoch,	svadbách	a	jubilejných–	život-
ných	oslavách.
Prvé	 vystúpenie	1.	5.	1962	–	prvomájová	 veselica	
v	Ratkove.	Zriaďovateľ	Prefa	Sučany	neskôr	Osvetová	
beseda	Sučany.	Kapela	vystupuje	prevažne	v	Sextete	
+	 spevák	 resp.	 speváčka.	V	 rokoch	1976	až	1981	
počas	účinkovania	p.	Coufala	A.	okresného	metodika	
hudieb	–	Orientál	niesol	prímenie	–	Canopus	–	hrá	
v	orchestrálnej	zostave	(štyri	dychy)	a	reprezentuje	
okres	 po	 celom	 Československu.	 Tragédia	 nastáva	
v	roku	2004,	keď	zomreli	traja	členovia–	Ivan	Matula	
–	bicie	nástroje,	Milan	Šalma	–	trumpeta,	melofón	
a	 Peter	 Kolštrom	 –	 gitarista–	 spevák.	 Orientál	 sa	
nevzdal	 života	 a	 neprestal	 účinkovať.	 A	 tak	 dnes	
5O.–	ročný	vystupuje	v	stálej	zostave:	Martin	Matula	
–	saxofón	–	vedúci	–	zakladajúci	člen
Braňo	Kohút	–	klávesy,	Jaro	Šiška	–	basgitara,	Ján	
Očka	–	bicie	nástroje,	Stano	Karcol–	gitara.
Pevný	základ	–	speváčka	s	profesionálnym	spevom	
Martuška	Križanová	s	vydanými	2	CD	nosičmi.
Odohraných	akcií	1240,	z	 toho	v	Sučanoch	384	
(z	toho	v	Rob.	kult.	dome	174)
Počet	účinkujúcich	za	celé	obdobie	43
Počet	šoférov	zabezpečujúcich	dopravu	29
Krstná	mama	Orientálu	–	Martuška	Ličková
Aranžér	skupiny–	Peter	Kolštrom,	Stanislav	Tura-
nec
dopisovateľ	 do	 médií–	 Viliam	 Frolo,	 Ján	 Farský,	
Ján	Šesták,	Martin	Matula
Domovské	 priestory–	 skušobne:	 Prefa–	 slobodá-
reň–	kultúrka,	Prefa	závod,	Tatran	Sučany–	Šport.
dom,	MNV–	Osvetová	beseda–	RKD	Sučany,	Pre-
fa–bytovka
Najkľúčovejšie	 momenty	 skupiny	 boli	 tie,	 keď‘	 sa	
menila	zostava.	Nebolo	ľahké	zvykať	si	na	seba.	Kaž-
dý	však	pridal	nový	hudobný	rozmer.	V	kapele	pri-
chádzate	s	ľuďmi	do	veľmi	úzkeho	kontaktu.	Každý	
chce	vždy	niečo	meniť.	Ale	to	nebolo	nič	proti	tomu,	
keď	zomreli	naši	traja	kamaráti	–	Ivko	Matula,	Milan-
ko	 Šalma	 a	 Petrík	Kolštrom.	Bolo	 to	pre	 všetkých	
ďalej	účinkujúcich	veľmi	náročné	obdobie.	V	takých-
to	chvíľach	rozmýšľate,	či	pokračovať,	alebo	nie.

Tino
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Trocha pre Vás z histórie Urbárov na Sloven-
sku.
Mária	 Terézia	 v	 januári	 1767	 vydala	 nariadenia	
„Milostivý	urbár“,	ktoré	dávalo	do	určitého	pomeru	
dávky	a	povinnosti	poddaných	voči	ich	zemepánom.	
URBÁR	bola	kniha,	v	ktorej	boli	zapísaní	poddaní,	
pracujúci	na	poliach	a	lesoch	panstiev.	V	roku	1853	
bol	 vydaný	 tzv.	urbársky	patent,	 ktorým	sa	úplne	
zrušil	dovtedajší	urbársky	pomer	voči	zemepánovi,	
urbárnici	 sa	stali	právnymi	vlastníkmi	poddanskej	
pôdy.	Toto	obdobie	bolo	známe	zrušením	nevoľníc-
tva,	ako	výsledok	revolučného	roku	1848.	Podstat-
né	bolo,	 že	urbárska	poddanská	pôda,	 zachytená	
v	urbári	 sa	po	zrušení	poddanstva	od	 tohto	 roku	
stala	 podkladom	 pre	 jej	 prechod	 do	 súkromné-
ho	 vlastníctva	 poddaných,	 ktorí	 na	 nej	 pracovali.	
O	100	rokov	neskôr	–	v	roku	1948	po	znárodnení,	
sa	urbariáty	zrušili,	začali	sa	zakladať	družstvá	a	les	
začal	 obhospodarovať	 n.p.	 Štátne	 lesy.	 Pozvoľná	
strata	užívateľských	práv	 (vlastníctvo	nebolo	 likvi-
dované)	urbárskych	–	lesných	–	pozemkov	končilo	
v	katastri	našej	obce	v	roku	1958	ich	prevzatím	do	
užívania	Štátnymi	lesmi	n.	p.
Po	 roku	 1989	 boli	 vydané	 zákony,	 a	 to	 zákon	 č.	
229/1991	 Zb.	 (zákon	 o	 pôde),	 č.330/1991	 Zb.	
(o	pozemkových	úpravách,	 usporiadaní	 pozemko-
vého	vlastníctva	a	o	pozemkovom	fonde)	a	zákon	
č.	181/1995	Zb.	(o	pozemkových	spoločenstvách).	
Týmito	 zákonnými	 ustanoveniami	 a	 ich	 novelami	
vznikol	priestor	pre	opätovné	navrátenie	užívacích	
práv	a	majetku	ich	pôvodným	nasledovníkom.
Novodobá	 história	 Sučianskeho	 urbáru	 začala	
v	 roku	 1990,	 kedy	 vznikol	 prípravný	 výbor	 pre	
obnovu	činnosti	URBÁRSKEJ	SPOLOČNOSTI	SUČA-
NY.	Predsedom	prípravného	výboru	sa	stal	Ing.	Ján	
Bobuľa,	vtedajší	riaditeľ	RPIS	Martin.	Cieľom	príprav-
ného	výrobu	bolo	v	prvom	rade	zistiť	stav	vlastníc-
tva	podielov,	čo	sa	podarilo	na	základe	zoznamov	
z	 roku	 1924	 v	 Štátnom	 archíve	 v	 Bytčici	 a	 nájsť	
dedičov	 po	 vlastníkoch,	 ktorí	 medzitým	 z	 tohto	
sveta	 odišli	 a	 nemohli	 po	 sebe	 zanechať	 dedič-
stvo	 (nakoľko	 urbárske	 podiely	 sa	 neevidovali	 pri	
dedičských	konaniach).	Ďalšou	úlohou	prípravného	
výboru	bolo	pripravenie	Stanov	USS,	 ich	odsúhla-
senie	Valným	zhromaždením	a	zaregistrovaním	na	
Ministerstve	 vnútra	 (podľa	 zákona	o	Občianskych	
združeniach).	Prípravný	výbor	tiež	postavil	otázku	
čo	s	majetkom	po	jeho	prevzatí	od	VLM	Pliešovce	
š.p.	K	rozhodovaniu	zabezpečil	údaje	z	lesného	hos-
podárskeho	plánu	lesnej	správy	VLM	Sučany	a	tieto	
predniesol	účastinárom	na	ustanovujúcom	valnom	
zhromaždení	v	novembri	roku	1991.	Na	tomto	val-
nom	zhromaždení	boli	odsúhlasené	stanovy	(ktoré	
vzhľadom	na	meniacu	sa	legislatívu	prešli	rôznymi	
úpravami),	bol	zvolený	výbor	a	dozorná	rada	USS	
a	 zároveň	 bola	 funkcionárom	 udelená	 plná	 moc	
na	 zastupovanie	 vlastníkov	 pred	 orgánmi	 štátnej	
správy,	súdnictva	a	prokuratúry	pre	 inštitualizáciu	
URBÁRSKEJ	SPOLOČNOSTI	do	života.	

USS	nezdedila	po	svojich	predchodcoch	okrem	les-
nej	a	poľnohospodárskej	pôdy	nič.	Preto	aj	začiatky	
boli	ťažké	a	ďalšie	valné	zhromaždenie	usmerňovalo	
jej	činnosť	k	prevzatiu	pozemkov	od	VLM	š.	p.	Plie-
šovce	v	roku	1992	a	uzatvoreniu	nájomnej	zmluvy	
a	 zmluvy	o	 zriadení	 vecného	bremena	 s	Minister-
stvom	obrany	SR	v	roku	1993.
Rozhodujúcim	 medzníkom	 v	 činnosti	 USS	 bolo	
schválenie	 vlastného	 obhospodarovania	 prevzatej	
pôdy,	 zamestnanie	 lesníka	 a	 zakúpenie	 náradia	
a	sadbového	materiálu	z	pôžičiek	členov	USS,	ktorá	
sa	im	vrátila	po	prvom	roku	hospodárenia.	Obecný	
úrad	v	Sučanoch	nám	ústretovo	poskytol	priestory	
starej	pošty,	v	ktorých	prebiehali	prvé	roky	činnosti	
USS.	V	 roku	1994	 valné	 zhromaždenie	 odsúhlasi-
lo	 rekonštrukciu	 účelového	 zariadenia	 KONIARKA	
nachádzajúceho	sa	v	Sučianskej	doline	s	miestnym	
názvom	Šijová.	Pri	jej	výstavbe	sme	využili	výhodný	
úver	z	Ministerstva	pôdohospodárstva	na	výstavbu	
lesníckych	hájovní	s	úverom	5%	p.a.	a	v	roku	1996	
pri	príležitosti	5.výročia	obnovenia	USS	sme	tento	
objekt	 slávnostne	 otvorili.	 Zároveň	 sme	 pri	 tejto	
príležitosti	pozvali	členov	USS	na	ich	1.	stretnutie,	
ktoré	sa	pravidelne	uskutočňuje	každých	päť	rokov.	
V	ďalších	 rokoch	 činnosti	USS	došlo	 k	 zakúpeniu	
rodinného	 domu	 Šalmovcov,	 do	 ktorého	 sme	 sa	
po	drobných	úpravách	presťahovali	zo	starej	pošty	
v	roku	1997.	Hlavná	činnosť	USS	bola	v	obhospoda-
rovaní	lesov,	starostlivosť	o	sieť	lesných	ciest	a	zváž-
nic,	na	ktorých	údržbu	sme	zabezpečili	cez	Štátny	
fond	rozvoja	lesov	viac	ako	3,5	mil	SK.	Ešte	v	roku	
1993	sme	odkúpili	od	VLM	Piešovce	š.p.	robotnícky	
prístrešok	STRAKOŠKA	a	tento	sa	za	pomoci	členov	
PZ	JAROLÍM	v	roku	2006	zrekonštruoval.	Pre	vlast-
níkov	urbárskych	podielov	prioritne	zabezpečujeme	
možnosť	samovýroby	palivového	a	stavebného	dre-
va,	ktorého	sa	im	v	minulom	systéme	akosi	nedo-
stávalo.	Veľkou	investičnou	akciou	bola	elektrifikácia	
Koniarky,	ktorá	sa	realizovala	v	roku	2006	a	zlepšila	
využívanie	zariadenia	aj	na	rekreačnú	činnosť.
Sú	to	práce,	ktoré	si	vyžadujú	množstvo	stavebnej	

a	projektovej	prípravy	pred	zahájením	prác	ako	aj	
činnosti	spojené	s	kolaudáciou	a	užívateľským	povo-
lením	 realizovaných	akcií.	No	najväčšia	 investičná	
akcia	v	objeme	770	tis.	€	bola	realizovaná	v	rokoch	
2010-2011	z	prostriedkov	EÚ	a	súvisela	s	asfalto-
vaním	 protipožiarnych	 ciest	 v	 Sučianskej	 doline	
v	celkovej	dĺžke	7,2	km.	Áno,	prostriedky	z	EÚ	nám	
veľmi	 pomohli	 na	 zlepšenie	 stavby	 tejto	 komuni-
kácie,	no	USS	vynakladala	a	aj	vynakladá	finančné	
prostriedky	na	projektovú	prípravu,	na	úroky	z	pre-
klenovacieho	úveru	a	na	niektoré	činnosti	spojené	
s	realizáciou	celej	akcie	v	objeme	cca	37	tis.	€.	Preto	
výbor	USS	pripravuje	pre	budúce	obdobie	spoplat-
niť	prevádzku	na	tejto	cesty	a	získané	prostriedky	
investovať	 na	 jej	 udržiavanie,	 udržiavanie	 mostov	
a	premostení,	odrážok	na	odvod	vody	z	telesa	zváž-
nic,	na	revitalizáciu	záchytnej	priehrady	prívalových	
vôd	pod	Príkraďami	atď.	Cesty	sú	ako	životodarné	
tepny	 a	bez	nich	 je	 v	našich	náročných,	 ale	 o	 to	
krajších	horách	ťažko	hospodáriť.	
Popri	lesníckej	činnosti,	ktorú	aj	s	prenajatou	pôdou	
vykonáva	na	výmere	cca	880	ha,	USS	je	vlastníkom	
aj	poľovného	revíru,	ktorý	je	v	prenájme	PZ	Jarolím	
Sučany	a	jeho	výmera	vrátane	poľnohospodárskych	
plôch	 je	 3200	 ha.	 Členovia	 PZ	 vytvárajú	 svojou	
každodennou	prácou	hodnoty	na	 vylepšenie	 živo-
ta	voľne	žijúcej	zveri	a	podieľajú	sa	tiež	na	tvorbe	
životného	prostredia.
Verím	tomu,	že	smerovanie	činnosti	USS	aj	v	nasle-
dovných	rokoch	sa	bude	uberať	cestou	uspokojova-
nia	potrieb	 jej	členov,	ako	aj	ochranou	prekrásnej	
fauny	a	flóry	v	srdci	 južnej	časti	Malej	Fatry.	Tých	
nespratníkov,	 ktorí	 sa	 doteraz	 nenaučili	 ako	 sa	
správať	v	tomto	lesnom	chráme	a	je	im	umožnené	
pohybovať	sa	v	ňom,	treba	rázne	dať	na	vedomie,	
že	 časy	minulé	 sú	už	preč	a	my	chceme	pre	ďal-
šie	generácie	zanechať	všetko	to,	čo	je	také	krásne	
a	 tvorí	 súčasť	 životného	 prostredia	 obce	 Sučany.	
Nezáviďme	si	a	pracujme!

Ing.	Ondrej	Blizniak
autor	je	spoluzakladateľ	USS

QUO VADIS Urbárska spoločnosť Sučany poz.spol.?

Váš názor
Vážení	spoluobčania,	najčastejšie	riešeným	problémom	v	Sučanoch	boli	a	sú	smeti.	Doslova.	Momen-
tálne	spaľovňa	smetí,	a	to	nielen	našich.	Keď	môže	byť	obecná	pekáreň,	môže	byť	aj	obecná	spaľovňa.	
Koľko	si	ktorá	obec	nasmetí,	nech	si	toľko	pozametá.	Podobne	aj	jednotlivci.	Plaťme	za	akýkoľvek	odpad.	
Potom	by	nik	neukradol	poklop	z	kanála,	ani	by	nik	do	kanála	nepadol.	Ja	pijem	dobrú	vodu	z	vodovodu,	
mlieko	z	automatu,	pivo	z	vratných	fliaš.	Platím	rovnako,	ako	tí,	čo	smetia	viac.	Už	som	sa	proti	tomu	
vzbúrila,	ale	 riešením	bola	pokuta	od	exekútora.	Čiže	smeti	 sama	nevyriešim,	pridajte	sa,	ak	chcete.	
Menej	riešený	sučiansky	problém	–	hlavnú	cestu	–	sama	tiež	nevyriešim.	Z	väčšej	časti	ju	vyrieši	diaľnica.	
Finančne	i	územne	úsporný	sučiansky	úsek	ušetrí	štátu	i	na	odklon	hlavnej	cesty	s	cyklistickou	steskou	
od	Turian	cez	Schádzanú,	Brezinu,	starú	tehelňu,	popod	alebo	poza	Skalu,	popod	Bukovinu,	poza	závo-
dy	ku	kruhovému	objazdu	alebo	až	k	Atilovmu	hrobu	rovno	do	Martina.	Hlavnú	cestu	treba	riešiť	ešte	
pred	diaľnicou.	Potom	sa	budeme	môcť	spokojne	hrať	so	skalkami,	vodou	a	zeleňou	na	námestí.	Aj	bez	
Berákovej	sochy	Milana	Hodžu.	Jedno	súsošie	partizánov	od	neho	stačí.	Ušetríme	tým	tiež	na	cestu.	Aj	
Milan	Hodža	a	jeho	otec	by	iste	neboli	za	sochy	-	„zlaté	teľce“,	ktorým	sa	máme	klaňať.	Radšej	by	zasa-
dili	strom	–	lipu	–	a	chodili	by	na	ňu	včely,	alebo	orech	a	chodili	by	naň	veveričky.	Ale	Hodžovci	a	ja	to	
nevyriešime,	pridajte	sa,	ak	chcete.	Potom	nebude	nutný	ani	stĺp	hanby	na	ďalšie	roky.

	Vaša	spoluobčianka	Emília	Očková



V Malej Fatre v Sučianskej doline bolo v sobotu 
10. marca 2012 rušno a veselo. Na urbárskej cha-
te Koniarka sa zišla kopa športuchtivých vyznáva-
čov prírodného lyžovania a tento rok aj potešuj-
úce množstvo dupkajúcich divákov a fanúšikov 
skialpinistického športu. Počasie akcii prialo. 
A čo sa tu dialo? SKIALP SUČANY organizoval 8. 
ročník Memoriálu svojho kamaráta Jana Doboša, 
ktorý bol zároveň 7. kolom Slovenského pohára 
v skialpinizme. Už 10-ty krát sa jeden z pretekov 
Slovenského pohára konal v Sučanoch.
Pretek	je	každoročne	rozdelený	na	dve	kategórie.	
V	kategórii	„A“	štartujú	pretekári	súťažiaci	v	Slo-
venskom	pohári,	v	kategórii	„B“	rekreační	neregis-
trovaní	skialpinisti.	Preteky	majú	dva	samostatné	
štarty,	pretekári	jednotlivých	kategórii	rôzne	trate.	
Kým	rekreační	skialpinisti	z	kategórie	„B“	mávajú	
trať	 pomerne	 jednoduchú,	 treba	 „len“	 vyšľapať	
na	Meškalku	a	zlyžovať	dolu	ku	Koniarke,	prete-
kári	v	najťažšej	kategórii	 „Muži	A“	a	„Veteráni	A“	
musia	zdolať	vrchol	Kriváňa	po	zlyžovaní	rôznych	
žľabov	niekoľko	krát	a	ešte	sa	musia	aj	vrátiť	ku	
Koniarke.
Tento	rok	nám	perinbaba	priala.	Snehu	bolo	dosť.	
Na	štart	sa	zaregistrovalo	celkom	78	pretekárov,	
z	toho	63	v	kategórii	„A“,	(	6	z	ČR,	9	z	PĽR)	a	15	
v	 „turistickej“	 kategórii	 „B“.	 Kriváň	 aj	 Meškalka	
ich	 privítali	 slnkom	 zaliatymi	 štítmi.	 Trate	 boli	
prešľapané	 a	 značené	 zodpovedne,	 hliadky	 stáli	
na	svojich	miestach,	pričom	kontrolovali	a	usmer-
ňovali	súťažiacich	na	rázcestiach	vytýčených	tratí.	
Do	cieľa	došli	 všetci	bez	úrazu	a	 v	kompletnom	
stave.	Okrem	 zaregistrovaných	 pretekárov	 a	 čle-
nov	organizačného	výboru	si	do	kopcov	na	lyžiach	
vyšľapalo	aj	niekoľko	divákov	.
Na	príprave	tejto	akcie	sa	už	každoročne	zúčast-
ňuje	cca	70	osôb.	Riaditeľom	pretekov,	veď	ako	sa	
patrí,	 bol	 predseda	 klubu	 Ing.	 Branislav	 Kottek,	
hlavným	 rozhodcom	 Ing.	 Ján	 Siakeľ,	 staviteľmi	
a	 zodpovednými	 za	 trate	boli	 Juraj	Malko	a	 Ľu-
boš	Obžut.	Lekársku	službu	zabezpečovali	MUDr.	
Jaroslav	 Lúčan	 a	 MUDr.	 Richard	 Koyš,	 niekoľko	
členov	HS	Malej	Fatry,	operatívnu	spojku	v	prípa-
de	potreby	zabezpečoval	snežný	skúter	.
Okrem	 registrovaných	 členov	 klubu	 pravidelne	
pomáhajú	aj	dobrovoľníci,	a	to	najmä	pri	prezen-

tácii	 pretekárov,	 kontrole	 výstroja,	 a	 na	 tratiach	
ako	 hliadky	 počas	 preteku.	 Dobrovoľníci	 pomá-
hajú	 už	 niekoľko	 dní	 aj	 pred	 pretekmi,	 a	 to	 pri	
prešľapávaní	a	 značení	 tratí	 a	 stavaní	prístrešku	
pre	pretekárov.

Nepostradateľnými	 sú	 aj	 kuchári	 a	 „pomocníci“	
pri	 kotloch	 s	 guľášom.	 Spríjemnením	 pretekov	
je	 aj	 bufet	 s	 vareným	 vínkom	 a	 inými	 tekutými	
„ohrievačmi“,	 divácka	 tombola	 a	 pre	 túto	 prí-
ležitosť	už	tradičná	muzika	v	podaní	Jeleň	Bandu	
z	Dlhej	lúky.	Samozrejme,	že	nechýbal	ani	klasický	
organizačný	zhon.
Na	záver	sa	chcem	poďakovať	a	spomenúť	tých,	
bez	ktorých	prispenia	by	sa	tento	pretek	nemohol	
vôbec	uskutočniť,	teda	sponzorom	akcie.
Hlavným	 finančným	 sponzorom	 pretekov	 už	 po	

Máme majsterku 
Slovenska žien 
v kolkoch.
Titul je v Sučanoch.

V dňoch 12.-13.5.2012 sa v Podbrezovej konali 
majstrovstvá Slovenska žien v kolkoch. Zo Žilin-
ského kraja postúpilo päť žien, tri boli z Vrútok 
a dve zo Sučian. Bola to Elena Kojšová a Andrea 
Kulichová. Hralo	sa	dva	dni	a	získané	body	sa	spo-
čítali.	Kulichovej	prvý	deň	celkom	vyšiel	a	hodila	

580	kolov.	Po	prvom	dni	bola	na	druhom	mieste,	
kde	 strácala	 na	 prvú	 bývalú	 Sučianku	 Dagmar	
Kyselicovú	 jeden	 kôl.	 Druhý	 deň	 nenechala	 nič	
na	náhodu	a	od	začiatku	začala	bodovať.	Za	zmi-
enku	stojí	 tretia	dráha,	kde	v	dorážke	hodila	tri	
deviatky	za	sebou,	otvorila	a	zavrela	hru	a	hodila	
ďalšiu	deviatku,	čo	jej	vynieslo	170	kolov.	Spolu	
za	 dva	 dni	 hodila	 1185	 kolov,	 čím	 získala	 prvé	
miesto.	Druhá	za	ňou	skončila	Katarína	Valigulo-
vá	hráčka	KSV	Wien	zo	ziskom	1179	kolov	a	tretia	
bola	hráčka	TJ	Lokomotívy	Vrútky	Mária	Tomková	
s	1152	kolami.	Ceny	najlepším	odovzdal	starosta	
Podbrezovej	Mgr.	Ladislav	Kardhordo	a	Prezident	
kolkárskeho	oddielu	ZP	Šport	Podbrezová	Ing.	Jú-
lius	Kriváň.	Za	zmienku	stojí	skutočnosť,	že	hráč-
ky	slovenských	klubov	si	museli	postup	vybojovať	
na	turnaji,	ale	hráčky	čo	hrajú	v	zahraničí	dostali	
volnú	 kartu,	 čo	 znamenalo,	 že	 išli	 na	 hrať	 bez	
kvalifikácie.	Je	to	pekný	úspech	sučianskeho	kol-
kárskeho	 športu,	 kde	po	 zisku	 titulu	majsteriek	
Slovenska	družstiev	prišiel	do	Sučian	ďalší	 titul.	
Poznať,	že	vynaložené	financie	na	rekonštrukciu	
kolkárne	 boli	 dané	 na	 správnu	 vec	 a	 sučianski	
kolkári	robia	dobré	meno	Sučanom.

Zľava	2.	miesto	Katarína	Valigulová,	
v	strede	1.	miesto	Andrea	Kulichová,	
vpravo	3.	miesto	Mária	Tomková.

Aj takto sú známe Sučany...
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Krúžok mladých 
rybárov v Sučanoch
Už veľa rokov v Sučanoch pôsobí rybársky 
krúžok pri Základnej škole. V posledných rokoch 
je krúžok evidovaný v Centre volného času Domi-
no vo Vrútkach.
Do	 krúžku	 sa	 môže	 prihlásiť	 každý	 žiak	 alebo	
žiačka	Sučianskej	školy.	Každý	žiak	dostáva	v	ško-
le	 vzdelávací	 poukaz,	 ktorý	 vypíše	 a	 spolu	 so	
žiadosťou	 o	 evidovaní	 v	 Domine	 a	 s	 podpisom	
rodiča	 a	 žiaka	 odovzdá	 v	 škole.	 Na	 tento	 vzde-
lávací	poukaz	má	každý	žiak	bezplatne	jeden	ľu-
bovolný	záujmový	krúžok.	Rybársky	krúžok	začína	
v	septembri	a	končí	v	júni	v	nasledujúcom	roku.	
Koná	 sa	 jeden	 krát	 do	 týždňa	 po	 dve	 hodiny.	
Školenie	 je	 zamerané	 na	 teoretickú	 a	 praktickú	
prípravu	mladých	budúcich	rybárov,	na	spoznáva-
nie	jednotlivých	druhov	rýb	a	ochranu	životného	
prostredia.	Na	konci	rybárskeho	krúžku	sa	každý	
zúčastní	 záverečného	 testu.	 Úspešní	 absolventi	
krúžku	 majú	 možnosť	 sa	 zúčastniť	 rybárskych	
pretekov	v	 love	 rýb	na	udicu.	Aj	 tohoto	 roku	sa	
rybárske	preteky	konali	dňa	12.5.201	na	miestnej	
Štrkovni	v	Sučanoch.	Týchto	sa	zúčastnilo	8	mla-

dých	 rybárov.	 Po	 iné	 roky	bola	 účasť	 vyššia,	 ale	
veľa	mladých	po	dovŕšení	pätnástich	rokov	prešla	
do	 kategórie	 mládež.	 Mladí	 spolu	 chytili	 5	 kap-
rov,	ktoré	všetky	pustili.	Najväčší	kapor	meral	51	
cm.Víťazi	boli	odmenený	vecnými	cenami.

Výsledky	pretekov	:	1.	Matej	Kočálka	141	bodov;	
2.	 Matej	 Chorvát	 42	 bodov;	 	 3.	 Jakub	 Milec	 41	
bodov

Vedúci	rybárskeho	krúžku	
M.	Kulich

tretí	krát	bola	firma	MeTIS	Consulting	a.s.	Bratisla-
va,	záštitu	nad	pretekmi	prevzala	a	slušne	finančne	
prispela	 Obec	 Sučany,	 priestory	 chaty	 Koniarka	
poskytla	 Urbárska	 spoločnosť	 Sučany.	 Hlavné	
športové	 a	 iné	 vecné	 ceny	 dodali:	 Lacný	 skialp,	
Pisasport,	Pixel,	JM	sport,	SI-narex	s.r.o.	Sponzor-
sky	tričká	a	vecné	ceny	pre	pretekárov	každoročne	
dodáva	Adventura	sport.
Pri	 poďakovaní	 nemôžme	 vynechať	 ani	 mnoho	
ďalších	 firiem,	 ktoré	 pomohli	 finančným	 príspev-
kom,	 vecnými	 cenami	 alebo	 zapožičaním	 vecí	
a	mechanizmov	potrebných	k	usporiadaniu	prete-
ku.	Z	týchto	finančne	prispeli	firmy:	KPK,	Schwer	
fittings,	BMSV	Ing.	Morgoš,	Dass	Ing.	Hýll,	AZ	Rea-
lity,	 Remix,	 Just,	Nahrin,	 Šalaga	Roman,	 Ľubomír	
kolčák,	 DELICOM,	 Pegass,	 Kalitek,	 Hakom	 s.r.o.,	
DAZA,	Stefani	pohostinstvo	spol.s.r.o.,	Daivan	s.r.o.,	
Ortovox,	Rudolf	Ruman.
S	 občersním	 pomohli	 Pizza	 Pub	 Orea,	 Šport	 Bar	
Marek	Kišidaj,	vínko	poskytol	p.	Vladimír	Schwartz,	
tortu	a	koláče	p.	Jozef	Hariel.
Sálu	pre	posedenie	zapožičala	Prefa	Sučany,	dopra-

vu	zabezpečoval	Miško	Ličko.
Dúfam,	že	som	na	nikoho	nezabudla.	A	ak	predsa,	
prosím	neurazte	sa,	ale	pripomeňte	mi	to	budúci	
rok.	Odčiním,	sľubujem.
Uznajte,	 že	 ľudí,	 ktorí	 nám	pri	 organizovaní	 tejto	
akcie	pomáhajú	je	naozaj	mnoho.	Bez	ich	nezištnej	
pomoci	 a	 sponzorských	 príspevkov	 by	 to	 naozaj	
nešlo.	A	 poďakovať	 sa	 chcem	 aj	 všetkým	 členom	
klubu	 SKIALP	 SUČANY,	 ktorí	 už	 niekoľko	 rokov	
toto	 všetko	 robia	 pre	 pamiatku	 na	 svojho	 kama-
ráta	 a	 pre	 vlastný	 dobrý	 pocit	 z	 vydarenej	 akcie,	
ktorá	 aspoň	 v	 okruhu	 skialpinisticky	 zameraných	
športových	 nadšencov	 medzinárodne	 zviditeľňuje	
Sučany.	Veď	vďaka	kvalitnej	organizácii	pretekov	do	
najvyššej	 slovenskej	 skialpinistickej	 súťaže	 zastre-
šenej	Slovenskou	skialpinistickou	asociáciou	býva	
popri	 pretekoch	 v	 takých	 strediskách	 ako	 Nízke	
Tatry	–	Jasná,	Vysoké	Tatry	–	Sliezsky	dom	a	 tiež	
strediskách	v	zahraničí,	Jánske	Lázně	v	ČR	a	Pilsko	
v	Poľsku	zaradený	aj	pretek	Memoriálu	Jana	Dobo-
ša	v	Sučanoch.

Eva	Bencová,	skialpinistický	klub	Skialp	Sučany

Minifutbalový turnaj
Dňa	12.	5.	2012	sa	uskutočnil	minifutbalový	tur-
naj	 o	 pohár	 starostu	 obce	 Sučany.	 O	 pohár	 sa	
uchádzalo	 7	 družstiev.	 Akcia	 sa	 podarila,	 prialo	
jej	i	pekné	počasie,	dobrá	nálada	a	športový	duch	
hráčov	i		futbalových	priaznivcov.	
Víťazom	blahoželáme	a	tešíme	sa	na	ďalšie	príjem-
né	stretnutie	s	priaznivcami	tohto	športu.
1.	 	AC	Sučany	(P.	Foltýn,	M.	Vasil,	D.	Machyniak,	J.	

Zelník,	J.	Plazák,	J.	Adamovský,	D.	Daubner,	Š.	
Šibík,	T.	Farkaš	a	kapitán	V.	Kukučka)

2.	 	Peťov	tím	(J.	Šenšel,	V.	Švábik,	P.	Kornuta,	J.	
Szenkeresty,	 R.	Brna,	M.	 Sedliak,	Z.	Veselov-
ský,	R	Šiška,	Ľ.	Grochal,	P	Krška	a	kapitán	Ľ.	
Kyselica)

3.	 	Starí	 páni	 (M.	 Kačák,	 M.	 Tavel,	 J.	 Čabuda,	
Tibor	Václavík,	Š.	Andris,	M.	Lukáč,	Ľ.	Jadroň,	
P.	Egrecký,	J.	Bartoš	a	kapitán	Ľ.	Špirko)

Najlepším	hráčom	bol	vyhlásený	Ľubomír	Kyseli-
ca	 z	 Peťovho	 tímu	 a	najlepším	brankárom	Tibor	
Farkaš	z	AC.	
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Iniciátorom	bol	 environmentálny	 aktivista,	 sená-
tor	Spojených	štátov	z	Wisconsinu,	Gaylord	Nel-
son.	Tento	deň	sa	začal	oslavovať	od	roku	1970.	
Jeho	cieľom	je	pripomenutie	si	našej	závislosti	na	
cenných	daroch	poskytované	Zemou.
Všetci	tí,	ktorým	leží	na	srdci	čistota	našej	prírody	
a	 stav	 životného	 prostredia,	 sa	 v	 tomto	 období	
mohli	a	ešte	aj	môžu	zapojiť	do	čistiacich	a	upra-
tovacích	akcií	 zameraných	na	 zbieranie	odpadu,	
čistenia	prírody,	či	iných	aktivít	s	cieľom	zvýšenia	
ekologického	povedomia	obyvateľov.

Aj	v	našej	obci	organizoval	Obecný	úrad	a	komisia	
životného	prostredia	dňa	21.	apríla	2012	pri	tejto	
príležitosti	 symbolickú	 akciu,	 cieľom	 ktorej	 bolo	
vyčistenie	 niektorých	 verejných	 priestranstiev	
v	obci	od	odpadkov	ako	aj	iná	verejnoprospešná	
činnosť.
Organizátori	 tohoto	 podujatia	 mali	 stanovené	 tri	
základné	 priority,	 na	 splnení	 ktorých	 sa	 mohol	
podieľať	 každý	 občan	 podľa	 svojich	 možností	
a	schopností.
Išlo	najmä	:
•	 	o	 skrášľovanie	 priestorov	 pred	 jednotlivými	

rodinnými,	resp.	bytovými	domami,
•	 	o	 vyčistenie	 lesoparku	pri	Prefe	a	priestorov	

v	 okolí	 garáží	 od	 odpadkov	 a	 polámaných	
konárov

•	 	o	úpravy	a	čistenie	niektorých	športových	are-
álov	v	obci.

Aj	napriek	 tomu,	že	 táto	akcia	bola	včas	media-
lizovaná	na	 internetovej	stránke	obce,	vyhlásená	
niekoľkokrát	 obecným	 rozhlasom	 a	 boli	 osob-
ne	 ,	 prostredníctvom	 mailových	 adries	 oslovení	
a	 pozvaní	 zamestnanci	 OcÚ,	 poslanci,	 členovia	
jednotlivých	komisií	 a	ďalší	občania,	dobrovoľní-
kov	 prišlo	 poskromne	 –	 traja	 zamestnanci	 OcÚ,	
piati	 poslanci	 a	 jedna	 členka	 komisie	 životného	
prostredia	 aj	 s	 dcérkou	 Barborkou,	 ktorá	 bola	
najmladšou	účastníčkou	akcie.	Aj	napriek	malému	
počtu	dokázali	títo	prevažne	mladí	ľudia	vykonať	

veľký	 kus	 práce	 a	 vyzbierali	 celkom	 12	 plných	
vlečiek	odpadu	obecného	vozidla	zn.	Multicar.	Aj	
keď	v	sobotu	dopoludnia	prešlo	cez	lesopark	pop-
ri	brigádnikoch	veľké	množstvo	občanov	a	veľmi	
pochvalne	sa	vyjadrili	na	to,	ako	je	dobré	vykoná-
vať	takéto	akcie	a	ako	bude	v	lesoparku	zase	pek-
ne,	to	bolo	všetko…ale	ani	jeden	z	nich	nepriložil	
ruku	k	dielu,	čo	je	na	škodu	veci.	…možno	o	rok.
Oveľa	viac	v	tento	deň	prekvapili	svojou	aktivitou	
športovci,	hlavne	tenisti.
Tenisové	 a	 nohejbalové	 kurty	 pri	 sídlisku	 Pre-
fa,	 ktorých	vlastníkom	 je	obec,	už	 roky	chátrali,	
zarástli	 burinou	 a	 nešportovalo	 sa	 na	 nich.	 Po	
prejavení	 záujmu	 skupinky	 športovcov,	 že	 tieto	
znovu	zrekonštruujú	a	upravia	im	aj	poslanci	na	
svojom	zasadnutí	tento	zámer	odobrili	a	odsúhla-
sili	na	materiál	(hlavne	antuku)	1.000	eur.	Nebola	
to	len	sobota	pri	príležitosti	Dňa	zeme,	kde	sa	ich	
zišlo	viac	ako	dvadsať,	ale	aj	iné	predchádzajúce	
voľné	dni	tam	odpracovali	nespočetné	množstvo	
hodín.	Preto	by	som	chcel	aj	touto	cestou	odká-
zať	anonymným	pisateľom	a	neprajníkom,	aby	sa	
prišli	 pozrieť	 „ako	 bolo	 zhodnotených	 tých	 tisíc	
eur“,	 ktoré	 na	 rekonštrukciu	 tohto	 športového	
zariadenia	vyčlenila	obec.
Ďalším	významným	športovým	areálom	v	obci	sú	
tenisové	a	volejbalové	kurty	pri	vodnej	elektrárni.	
Tu	sa	ešte	viac	ako	pred	rokom	aktívne	športovalo.	
Pravdepodobne	zlá	doba	si	vybrala	za	obeť	aj	tento	
športový	stánok.	Rozhodnutie	vedenia	elektrární,	
ktoré	sú	majiteľom	pozemkov,	že	sa	tu	už	nebu-
de	športovať,	bolo	prekvapujúce	a	pre	mnohých,	
najmä	 starších	 či	 už	 tenistov	 a	 aj	 volejbalistov	
bolo	nepochopiteľné.	Títo	pred	viac	ako	štyridsi-
atimi	 rokmi	 vlastnoručne	 v	 akcii	 „Z“	 vybudovali	
sociálne	 zariadenie,	 ktorého	 vlastníkom	 je	 obec,	
vysadili	množstvo	stromov	a	počas	celej	doby	sa	
roky	vzorne	o	tieto	priestory	starali.	Uskutočnilo	
sa	tu	veľmi	veľa	rôznych	športovo-	spoločenských	
podujatí,	na	ktoré	si	určite	občania	Sučian,	ale	aj	
z	 okolia,	 dobre	 pamätajú.	 V	 posledných	 rokoch	
toto	zariadenie	prevažne	využíval	tenisový	klub.
Po	viac	ako	ročnej	nútenej	prestávky	začali	aj	tie-
to	 priestory	 chátrať,	 schádzali	 sa	 tam	 rôzne	 sku-
pinky	 mladších	 ale	 aj	 starších	 a	 o	 odpadky,	 ale	
aj	 poškodenie	 majetku	 nebolo	 núdze.	 Aj	 vďaka	
veľkým	 snahám	 funkcionárov	 tenisového	 klubu,	
ale	vo	finálnej	fáze	aj	zásluhou	nového	kontrolóra	
obce,	sa	podarila	dosiahnuť	určitú	dohodu	medzi	
elektrárňami,	 obcou	 a	 tenisovým	 klubom	 o	 zno-
vu	využívaní	 tohoto	športového	areálu.	Práve	21.	
apríl	 2012	bol	prvým	dňom,	kedy	 sa	opäť	 stretli	

v	pracovných	odevoch,	hlavne	tenisti,	a	títo	vyčistili	
všetky	 priestory,	 zabezpečili	 si	 samostatný	 odvoz	
odpadu,	ale	čaká	ich	ešte	veľa	náročnej	práce,	aby	
sa	v	týchto	priestoroch	mohlo	opäť	športovať.
Ako	predseda	komisie	životného	prostredia,	ale	aj	
jeden	z	organizátorov	podujatia	ku	Dňu	Zeme,	by	
som	chcel	aj	touto	cestou	poďakovať	všetkým	tým	
občanom,	 ktorí	 si	 samostatne	 vyčistili	 priestory	
pred	rodinnými	domami	ale	aj	bytovými	domami	
a	nečakali	len	na	pracovníkov,	ktorí	sú	v	rámci	VPP	
(verejno-prospešnej	činnosti)	pri	OcÚ	v	Sučanoch	
na	tieto	činnosti	využívaní.
Ďalej	by	som	chcel	úprimne	poďakovať	všetkým	
tým,	 ktorí	 si	 dňa	21.	 apríla	 2012	našli	 niekoľko	
hodín	času	a	zúčastnili	sa	na	akcii	ku	Dňu	Zeme.	
Urobili	tým	významný	krok	ku	ochrane	životného	
prostredia,	skrášleniu	okolia	ale	aj	znovuobnove-
niu	niektorých	športovísk	v	našej	obci.
Predseda	komisie	životného	prostredia	a	bytovej

PhDr.	Miloš	Bella
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Deň Zeme v našej obci 
Deň Zeme je sviatok, ktorý bol venovaný oslavám jarnej rovnodennosti a príchodu jari. V modernom ponímaní ide 
o ekologicky motivovaný sviatok, ktorý upozorňuje ľudí na dopady ničenia životného prostredia a rozvíjaní diskusie 
o možných riešeniach súvisiacich problémov.


